
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   افزايش شعبه هاي ديوان عدالت اداري
به دليل محدود بودن تعداد شعبه هاي ديوان عدالت اداري، زمان رسيدگي 
به پرونده ها 1/5 تا دو س��ال طول مي كش��د، آيا قوه قضائي��ه قصد ندارد 

شعبه هاي ديوان عدالت اداري در ساير استان ها را گسترش دهند.
---------------------------------------------------

   ساماندهي كودكان خياباني 
كودكان خياباني و كار چهره ش��هر را نازيبا كرده اند و ساماندهي اين 
كودكان ميان دستگاه هاي مختلف جابه جا مي شود. بهتر است شوراي 
شهر به عنوان مديريت شهري با دس��تگاه هاي شهري فكري اساسي 

براي جمع آوري و ساماندهي اين كودكان انجام دهد. 
---------------------------------------------------

   فلسفه وجودي سازمان تعزيرات حكومتي 
با وجود افزايش قيمت  كالاها، فلسفه وجودي سازمان تعزيرات حكومتي 

)124( چيست؟ قيمت ها همچنان در حال افزايش است.
---------------------------------------------------

   رابطه سوانح و لاستيك هاي فرسوده 
متأسفانه به دليل افزايش قيمت لاس��تيك خودروها و كيفيت پايين 
مواد اصلي لاستيك خودرو، سوانح بسياري روي مي دهد كه خسارت 
جاني و مالي بسياري را به بار مي آورد. آيا مؤسسه استاندارد قصد آن را 
ندارد به اين موضوع رسيدگي كند و جلوي عرضه لاستيك هاي فرسوده 

و نامرغوب را بگيرد؟
---------------------------------------------------

   عنوان شغلي بيمه شدگان در ابهام 
چرا كارفرمايان براي پرداخت حق بيمه بيمه ش��دگان از كارمندان و 
كارگران امضا نمي گيرند تا اين افراد در جريان عنوان شغلي خود قرار 

بگيرند تا در زمان بازنشستگي با مشكلي مواجه نشوند. 
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88498445سرويس اجتماعي

جوانان پاي كار، مسئولان بدون راهكار!
گزارش »جوان« از سرگرداني سرمايه هاي انساني آينده ساز كشور

مقاوم�ت ميكروب ه�ا و باكتري ه�ا در براب�ر 
آنتي بيوتيك ه�ا آنق�در ج�دي ش�ده ك�ه 
هش�دارهاي جهاني را هم بر انگيخته اس�ت 
به گونه اي كه ان�گار عمر اين گ�روه از داروها 
ب�راي مقابل�ه  ب�ا باكتري ه�اي بيم�اري زا در 
جه�ان رو ب�ه پايان اس�ت. دليل اي�ن چالش 
بخش�ي به مص�رف و تجوي�ز نادرس�ت اين 
داروها ب�از مي گ�ردد و بخش ديگر ب�ه باقي 
مانده آنتي بيوتي�ك در فرآورده هاي غذايي. 
روز گذشته متخصصان علوم پزشكي در امريكا هم 
هشدار دادند به دليل مصرف بيش از حد داروهاي 
آنتي بيوتيك براي معالجه عفونت هاي علاج پذير، 
الگوهاي غلط مصرف و اس��تفاده نامناسب از آنها 
اكث��ر اين داروه��ا كه زمان��ي در زم��ان عفونت ها 
معجزه مي كردند ه��م اكنون تأثير خ��ود را براي 
مقابله با باكتري ها از دس��ت داده اند. در كشورمان 
اما يك��ي از دلايل مهم ش��كل گيري مقاومت هاي 
ميكروبي،  وجود باق��ي مان��ده آنتي بيوتيك ها در 
فرآورده ها و محصولات دام و طيور است؛ موضوعي 
كه دو سال پيش از سوي مرضيه وحيد دستجردي 

وزير بهداشت وقت تذكر داده شد. 
   آنچه ميكروب ها را مقاوم كرده؛  از آلودگي 

هوا تا افراط در مصرف آنتي بيوتيك ها
مصونيت يا مقاومت دارويي چيست؟ دكتر طلعت 
قانع، دبير س��تاد مركزي اطلاع رس��اني داروها و 
س��موم وزارت بهداش��ت در گفت وگو با »جوان« 
درباره اين گ��روه از مقاومت ه��ا اينگونه توضيح 
مي دهد: اس��تفاده بي روي��ه و زياد از اي��ن داروها 
موجب مي شود تا فرصتي براي بروز مكانيسم هاي 
تدافعي از س��وي آنها فراهم ش��ود و به بيان ديگر 
با سخت تر شدن ش��رايط زنده ماندن آن گروه از 

ميكروب ها كه مقاوم ترند زن��ده مي مانند و تكثير 
مي شوند. در واقع هرچه مردم بيشتر آنتي بيوتيك 
مصرف كنند، مقاوم��ت باكتري ه��ا در برابر اين 
دارو بيشتر ش��ده و تأثير درماني آنتي بيوتيك ها 
كاهش مي يابد. بنا به تأكيد اين پزش��ك مقاومت 
ميكروبي به چالش جهاني تبديل شده به گونه اي 
كه ح��دود دو س��ال پيش ش��عار هفت��ه جهاني 
بهداش��ت به اين موضوع اختص��اص يافته بود اما 
اين چالش همچنان ادامه دارد تا جايي كه برخي 
از گروه هاي آنتي بيوتيك به نس��ل هاي چهارم و 
پنجم هم رسيده اند اما برخي از باكتري ها با همان 
پني س��يلين هاي س��اده هم درمان پذيرند. قانع 
تأكيد مي كند:  حتي آلودگي هوا و س��موم هم در 

اين مقاومت ميكروبي بي تأثير نيست. 

  عامل مرگ و ميرهاي بيمارستاني 
عفونت هاي بيمارستاني اما يكي از چالش هاي مهمي 
اس��ت كه اين روزه��ا گريبانگير بيماراني ش��ده كه 
مدتي را به خاطر بيماري خود در بيمارستان بستري 
مي ش��وند و در حالي كه بنا به تأكيد دكتر قانع، فرد 
اصلًا به دليل عفونت در بيمارستان بستري نشده اما 
به دليل عفونت هاي بسيار مقاوم بيمارستاني از بين 
مي رود. وي در اين باره مي افزايد:  به واس��طه مصرف 
بس��يار زياد آنتي بيوتيك ها و مواد ضد عفوني كننده 
در بيمارس��تان ها، باكتري هايي كه باقي مي مانند، 
 باكتري هاي بسيار مقاوم هستند و همين باكتري هاي 
مقاوم هم افراد كم سن و سال يا مسن و به طور كلي 
افرادي را كه بدنش��ان مقاومت كمتري دارد، درگير 

كرده و موجب مرگ و مير آنها مي شود. 

   گوشت و مرغ هاي سرشار از آنتي بيوتيك
باقي مان��ده آنتي بيوتيك ه��ا در م��واد غذايي به 
خصوص گوش��ت و فرآورده هاي دام��ي و همين 
طور م��رغ، موضوعي اس��ت كه دو س��ال پيش از 
س��وي مرضيه وحيد دس��تجردي هم مطرح شد 
و وي در اين باره اب��راز نگراني ك��رد. بنا به تأكيد 
وي، 30 درص��د بيماري ه��ا در كش��ور مربوط به 
بيماري هاي ناشي از مواد غذايي است. در شرايط 
كنوني ه��ر چن��د رفته رفته محص��ولات غذايي 
ارگانيك در كش��ور ما رواج يافت��ه اما قيمت تمام 

شده اين محصولات خيلي بالاست. 
قان��ع درب��اره دلي��ل اس��تفاده بي روي��ه از 
آنتي بيوتيك ه��ا در پ��رورش دام و طيور و خطر 
باقي مان��دن اي��ن دارو در فرآورده ه��اي آنها و 
بالطبع انتقال اين داروها به بدن انس��ان و ايجاد 
مصونيت دارويي مي گويد: فرآيند پرورش دام و 
طيور اغلب هزينه بر اس��ت ب��ه همين خاطر هم 
برخي از پرورش دهندگان پيش از آنكه عفونتي 
اتفاق بيفتد، مقدار روتيني از آنتي بيوتيك را به 
دام و طي��ور خود مي دهند. دبير س��تاد مركزي 
اطلاع رس��اني داروها و س��موم وزارت بهداشت 
معتقد اس��ت: اين اتفاق در مراكز مجاز و تحت 
نظارت سازمان دامپزشكي رخ نمي دهد و كم كم 
محصولات ارگانيك در كشور ما هم در حال جا 
افتادن است. اين پزشك،  تجويز نادرست،  مصرف 
بي روي��ه و نابجا،  خود درمان��ي،  باقي مانده آنتي 
بيوتيك در فرآورده هاي دام و طيور  و همچنين 
تم��ام نك��ردن دوره مص��رف آنتي بيوتيك ها را 
از مهم تري��ن عواملي مي داند ك��ه اين معضل را 
به وجود آورده و براي مقابله با اين شرايط هم بايد 

اين موضوعات را برطرف كرد.

شكست ناپذيري باكتري ها با مصرف نادرست آنتي بيوتيك ها     

مقاومت ميكروبي بلاي جان آدم ها 
باقي مانده آنتي بيوتيك در محصولات غذايي سر نخ اين معضل جهاني

زهرا  چيذري
   گزارش دو

يك شنبه گذشته دومين گزينه روحاني براي 
وزارت ورزش و جوانان نيز نتوانس�ت اعتماد 
نمايندگان م�ردم را جلب كن�د؛ اين در حالي 
اس�ت كه تا آخر اين هفته باي�د تكليف وزير 
ورزش و جوانان هم روش�ن ش�ود ت�ا كابينه 
يازدهم به س�امان  آيد. با اين ح�ال و به رغم 
تأكيدات زي�اد، جوانان نتوانس�ته اند س�هم 
قابل اعتناي�ي از اين وزارتخان�ه را از آن خود 
كنند و جوانان همچنان سردر گمند و مسائل 
مربوط به آنها بعد از گذش�ت حدود سه  ماه از 
آغاز به كار دولت يازدهم بدون متولي اس�ت. 
وزارت ورزش و جوانان با وجود حدود 23 ميليون 
جوان 29- 15 س��ال و 33 ميليون جوان 34- 15 
ساله در كشور نه تنها نتوانسته نماينده دائمي در 
دولت يازدهم داشته باش��د بلكه سرپرستي چند 
روزه آن هم به بيماري چندگزينه اي مبتلا است، 
زيرا طبق قانون دولت براي معرفي وزير پيشنهادي 
جديد فقط همين هفته فرصت دارد، از طرفي امكان 

سرپرستي صالحي اميري نيز منتفي است.
 اين در حالي اس��ت كه وزير پيش��نهادي جديد 
فرصت كوتاهي براي شناخت حوزه هاي ورزش 
و جوانان خواهد داشت و معلوم نيست برنامه وي 
در اين مجال اندك چه ويژگي هاي برجس��ته اي 
را ش��امل خواهد ش��د كه بتواند نظر نمايندگان 
م��ردم را جلب كن��د. آن ه��م در ش��رايطي كه 
بهارستان نش��ينان نش��ان داده اند در اين مورد 

سخت گيرند. 
از طرفي گزينه پيش��نهادي جديد براي تصدي 
وزارت ورزش و جوانان در شرايطي اين وزارتخانه 
را تحويل مي گيرد كه مولود ناقص الخلقه اي كه از 
تزويج سازمان تربيت بدني و سازمان ملي جوانان 
متولد شده، در بخش جوانان اصلًا نتوانسته رشد 
كند و بدون اغراق در اين سال ها تمام ظرفيت آن 

درگير بخش ورزش شده است و اين بي توجهي به 
بخش جوانان هنوز نتوانسته درماني بيابد. 

    سر و ته قانون جوانان مشخص نيست!
البته گروه��ي معتقدن��د اين ضع��ف مديريتي 
بي ارتباط با نحوه ادغام س��ازمان تربيت بدني و 
س��ازمان ملي جوانان و در نتيجه ساختار كنوني 
وزارت ورزش و جوانان نيست. يكي از اين منتقدان 
محمد عباسي وزير سابق ورزش و جوانان است. 

وي مي گوي��د: تأس��يس وزارت ورزش و جوانان 
از چيزهايي بود كه به نظر م��ن در كارنامه عدم 
كارشناسي هاي مجلس براي هميشه ثبت شد. از 
آن طرف در قانون برنامه مي نويسيم و چند ماه بعد 
مي آييم يك وزارتخانه داير مي كنيم و اين مغاير 

حرف هاي خودمان است.
به هر حال اشكال اول تأس��يس خود وزارتخانه 
بود و اش��كال دومش هم بي دقتي ناشي از عجله 
بود. حدود 70 كش��ور به نح��وي وزارت ورزش 
دارند. وزارت جوانان و ورزش است، جوانان و زنان 
است، كودكان و آموزش، گردشگري و ورزش ولي 
بيشتر آنها وزارت جوانان و ورزش است يعني ما 
شايد تعداد انگشت شمار كشور داريم كه وزارت 

ورزش و جوانان دارند. 
عباسي ادامه مي دهد: در دنيا همه وزارت جوانان 
و ورزش دارند. چون جوانان عام است ولي ورزش 
شامل همه جوانان نيس��ت و اين اشكال ناشي از 
عجله بود. اش��كال بعدي هم اين بود كه مدت ها 
بين دولت و مجل��س در اجراي همين قانوني كه 
ثبت ش��د مجادله بود. چون به خيلي چيزها در 
قانون توجه نشده بود. اصلًا سر و ته قانون مشخص 
نبود. در قانون آمده بود كه اين وزارتخانه از ادغام 
دو سازمان تشكيل مي شود. ديگر ننوشتند كدام 
نهاد يا چه ش��خصي اين كار را مي كند؟ س��از و 
كارش چيس��ت؟ قانون��ش چه مي ش��ود؟ به هر 

حال هر چه بود انجام ش��د. ما وقتي كارشناسي 
مي كنيم، مي گوييم كه اين كار، كار خوبي بود يا 
بد. اما وقتي كه قانون شد بايد انجام بشود. ديگر 

نبايد با ترديد راه برويم. 
ديگر نبايد عليه آن صحبت كنيم. ديگر نبايد بعد 
از چند ماه نشده باز دوباره به هم بزنيم، اين خيلي 
بد اس��ت. اين عدم ثبات اجرا را مي رس��اند. ولي 
مي بينيم كه آن بخش كه در عنوان قانون تحت 
عنوان جوانان اس��ت خيلي نارساست و وقتي با 
ورزش كنار هم قرار مي گيرد يك پيكر نامتناجس 
را نشان مي دهد. ورزش همين جوري هم هياهو 

دارد در حالي كه جوانان هيچ بازتابي ندارد. 
نكته مهمي كه بايد گفت اين است كه در قانون، 
مسائل جوانان فقط به وزارت ورزش و جوانان يا 
سازمان ملي جوانان س��ابق سپرده نشده بلكه به 
همه دستگاه ها سپرده شده است. آن وظيفه اي 
كه براي جوانان در اين وزارت خانه قائل شده، اين 
است كه شاخص هايي تنظيم كند، و دستگاه هاي 
ديگر انجام دهند. حتي نمي گويد شما بودجه را 
تأمين كنيد. مي گويند همه دستگاه ها خودشان 
بودجه دارند. وزارت ورزش و جوانان اصلا قانوني 
براي جوانان ندارد. اينكه كاري انجام نمي شود به 
خاطر اين است كه برايش قانوني وجود ندارد. وزير 
سابق ورزش و جوانان تأكيد مي كند: نكته دوم اين 
است كه موضوع جوانان ما در ايران با جوانان در 

دنيا فرق دارند. 
مسائل جوانان در كشور ما يعني اشتغال جوانان، 
مس��كن جوانان و ازدواج جوانان. خوب آن ها كه 
ربطي به اين دستگاه ندارد. آنهايي كه از موضوع 
جوانان گله مند هستند، گله مندي شان در مورد 
مشكلات جوانان است كه ما در كشورمان به شكل 
تخصصي اداره اش نمي كنيم. اين بحث مربوط به 
وزارت كار اس��ت مربوط به وزارت مسكن است 

مربوط به ساير وزارتخانه هاست. 
وي درباره احتمال تغيير س��اختار وزارت ورزش 
و جوانان نيز مي افزايد: هر اي��ده اي بايد در قالب 
قانون بيايد. بايد با جديت دنبال كنند اين كاري 
است كه بايد دنبال كنيم. نگذاريم موارد جزئي در 
مسائل كلان تاثير منفي بگذارد. يك روزي بگوييم 
وزارتخانه كنيم بعد دوباره بياييم تغيير دهيم اين 

واقعاً متزلزل كننده است. نبايد اتفاق بيفتد. 
   برنامه پنجم وحي منزل نيست

از سوي ديگر ابوالفضل جراره عضو فراكسيون 
جوانان مجلس و يكي از جوان ترين نمايندگان 
به »جوان« مي گويد: مجلس سعي دارد ساختار 
وزارت ورزش و جوانان را به گونه اي اصلاح كند 
كه به نفع جوانان باش��د. در اين راستا اولويت 
س��اختارها بايد به س��مت اجرايي شدن باشد. 
در حال حاضر چاله چوله ه��اي ورزش اينقدر 
زياد است كه ساير نيازهاي حوزه جوانان در آن 

ديده نمي شود. 
اين عضو فراكسيون جوانان در پاسخ به اظهارات 
عباسي نيز مي گويد: درست اس��ت كه قانون 
ادغام س��ازمان هاي ورزش و جوانان را مجلس 
تصويب كرد اما دولت نيز بايد براي اجراي بهتر 
قوانين آئين نامه اجرايي تدوين و ارائه و در آن 
سياست ها و مسير را مش��خص كند. جزئيات 
اجرايي در آئين نامه عنوان مي شود. ورزش در 
آئين نامه دولتي مي توانست بخش كوچكي را 

شامل شود. 
جراره نيز با وزارت جوانان و ورزش به جاي وزارت 
ورزش و جوانان بيش��تر موافق است. با اين حال 
مطالعه روي اصلاح ساختاري را مستلزم مصوبه 
و صرف هزينه هاي س��نگين و زمان دراز از سوي 
مجلس مي داند كه خود اين موضوع بايد بررسي 
ش��ود كه آيا منافعي به دنبال دارد ي��ا خير. وي 
اشكالات موجود را با مديريت قابل رفع مي داند. 
اين نماينده مجلس چنين مشكلي را گريبانگير 
وزارت صنعت، معدن و تجارت ني��ز مي داند كه 
نتوانس��ته تاكنون هي��چ يك از اي��ن بخش ها را 

راهبري كند. 
جراره همچنين اضافه مي كند: قانون برنامه پنجم 
وحي منزل نيس��ت. مدنظر تمام قواي نظام اين 
است كه از تمام ظرفيت ها براي ارائه خدمات بهتر 
به نحو احسن اس��تفاده شود. در كم كردن تعداد 
وزراتخانه ها چابكي سيستم اجرا مد نظر بود اما 
ظاهراً اصل موضوع با شكست مواجه شده است. 

وي نقص قانون در حوزه جوانان را نيز نمي پذيرد 
و مي گوي��د: اين حرف درس��تي نيس��ت. چون 
سياس��تگذاري حوزه جوانان ب��ا وزرات ورزش و 
جوانان اس��ت. مثل وزارت بهداشت كه خودش 
بيمارستان نمي س��ازد اعلام نياز مي كند وزارت 

مسكن و شهرسازي مي سازد. 
اين كش و قوس ها همچن��ان ادامه دارد و به نظر 
مي رسد فعلًا نه تنها نبايد منتظر اصلاح ساختار 
وزارت ورزش و جوانان بود، بلكه بايد براي يافتن 
وزي��ري كارا كه بتوان��د اولويت ه��اي جوانان را 
تشخيص دهد و اين حوزه را مديريت كند دست 
به ن��ذر و نياز زد. بس��ياري اين بي س��ليقگي در 
پرداختن به موضوع جوانان در دولت شيخ حسن 
روحاني را با ميانگين سني بالاي اعضاي كابينه 

وي مرتبط مي دانند.

معاون قضايي دادستان كل كشور:
 خلأ قانوني زمين خواري پنهان را

افزايش داده است  
كل  دادس�تان  قضاي�ي  مع�اون 
كش�ور گف�ت: زمين خ�واري پنه�ان 
نوع�ي ديگ�ر از زمين خ�واري اس�ت 
ك�ه در س�ال هاي اخي�ر در نق�اط 
مختلف كش�ور تروي�ج يافته اس�ت. 
حس��ن ذبحي ب��ه ايرن��ا اف��زود: صرف 
زمين خواري به اين نيست كه اشخاصي 

مستقيماً اراضي، مراتع و زمين هاي دولتي و عمومي را متصرف شوند، 
بلكه ما هم اكنون شاهد نوع ديگري از زمين خواري به نام زمين خواري 
پنهان هستيم. وي درباره چگونگي زمين خواري پنهان گفت: افرادي با 
استفاده از خلأهاي قانوني و اطلاعات علمي و حقوقي نسبت به اراضي و 
جنگل ها سعي مي كنند به نوعي اقدامات خلافكارانه اي را مرتكب شوند 

كه نتيجه آن تصرف و دست اندازي به منابع ملي و طبيعي است. 
ذبحي ادامه داد: اشخاصي از مقررات مربوط به اراضي اطلاع دارند يا از طريق 
وكلايي كه علم آن را دارند، زمين هاي ملي و موات را شناس��ايي و با طرح 
دعاوي سعي مي كنند به ظاهر در مس��ير قانوني، خود را صاحب حق جلوه 
دهند تا بتوانند اراضي را تصرف كنند. وي تصريح كرد: اين افراد به زميني 
كه منابع ملي است، تعرض مي كنند و با رسيدگي هايي كه مراجع مختلف 
كه بدواً كميسيون ماده واحده تعيين و تكليف اراضي است و بعداً در مراجع 
قضايي با شكايت هايي كه انجام مي دهند، چه بسا موفق شوند احكامي به 
دس��ت بياورند و اين اراضي را به مالكيت خويش درآورند كه اينها زواياي 
پنهان زمين خواري است. ذبحي تأكيد كرد: از يك طرف زمين ها چند برابر 
افزايش قيمت يافتند و اين متجاوزان به بيت المال با تغيير كاربري يك زمين 
ارزش آن را چند برابر هم مي كنن��د و از طرفي ديگر حكم خاصي كه براي 
جرم هاي ديگر مانند قاچاق مواد مخدر وجود دارد در اين جرم يافت نمي شود 

و اين افراد را به دست يازي به اراضي ملي و دولتي ترغيب مي كند. 
---------------------------------------------------

انتقاد وزير بهداشت از پديده زيرميزي پزشكان 
وزير بهداشت، ضمن انتقاد از پديده زيرميزي گفت: رفتار نامناسب 
عده قليلي از جامعه پزش�كي باعث شده اس�ت كه به كل جامعه 
پزشكي نگاه مثبتي وجود نداشته باشد، پديده زيرميزي با توجه به 
محروميت هايي كه در جامعه وجود دارد، ظلم مضاعف به مردم است. 
به گزارش »جوان«، سيدحس��ن هاش��مي ضمن بيان اين مطلب افزود: 
همان طور كه ما از بقيه صنوف از جمله مهندس��ان، روحانيت، بازاريان 
و ديگر اقش��ار جامعه انتظار عملكرد مناسب داريم، از جامعه پزشكي نيز 
انتظار داريم نسبت به اين پديده مذموم كه با اعتبار جامعه پزشكي مرتبط 
است، حساس باشند. هاش��مي با يادآوري اينكه پديده زيرميزي تنها در 
عده قليلي از جامعه پزش��كي اتفاق مي افتد، گفت: متأس��فانه وجود اين 
پديده در بين اين عده قليل باعث شده است كه نگاه بخش هايي از جامعه 
به جامعه پزشكي و پزشكان نگاه مثبتي نباشد. پديده زيرميزي با توجه به 

محروميت هايي كه در جامعه وجود دارد، ظلم مضاعف به مردم است.  
---------------------------------------------------

 رونمايي از سند پدافند زيستي كشور
در حوزه انساني   

سند پدافند زيستي كشور در حوزه انس�اني در وزارت بهداشت 
رونمايي شد. 

به گزارش »جوان«، دكتر دهقان پور، رئيس اورژانس تهران در همايش 
پدافند غيرعامل با اشاره به شكل گيري بحث پدافند در وزارت بهداشت 
از سال هاي گذشته و تش��كيل كارگروه ها و كميته هاي مربوط گفت: 
از جمله اين كارگروه ها، كارگروه فني و پشتيباني، بهداشت، انستيتو 

پاستور، دارو، درمان، آموزش، اطلاع رساني، انتقال خون و... است. 
وي در توضيح تغيير مركز پدافند به اداره كل پدافند در سال 91 ادامه 
داد: در اين راس��تا كميته ها و كارگاه هاي مربوط از جمله كارگاه هاي 
تربيت مربي، كميته تروما، هسته اي، تغييرات جوي و... در دانشگاه هاي 
علوم پزشكي نيز تشكيل ش��د. يكي از اقدامات كميته پدافند، ايجاد 
اتاق هاي مديريت بح��ران، ايجاد بانك اطلاعاتي خ��ون، توليد علم و 
فناوري، دارو، تدوين طرح جامع تشكيل كميته هاي علمي پژوهشي، 

كارگروه سلامت در حوادث غيرمترقبه و... است.

نفيسه ابراهيم زاده  انتظام
   گزارش يك

عكس: جوان

غلبه بر مشكلات با استانداردسازي شهري 
شوراي اسلامي ش��هر تهران وارد س��ومين ماه فعاليت خود شده است. 
وجود مسائل و مش��كلات ريشه اي كه در زيرس��اخت هاي شهري اين 
كلانشهر خودنمايي مي كند لزوم توجه جدي اعضاي شهر را مي طلبد.

به واقع با تشكيل كميس��يون ها در بدنه شوراي شهر با توجه به افزايش 
تعداد اعضاي ش��ورا به 31 نفر اين انتظار مي رود كه روند رصد مسائل و 
معضلات شهري از س��وي اعضا به ش��كل دقيق و منسجم تري صورت 
بگيرد. ظرفيت سازي از پتانسيل شهري كلانشهر تهران مي تواند مبناي 
برنامه ريزي براي تصميم گيري و تصميم سازي شوراي شهر تهران قرار 
گيرد. توجه به توسعه زيرساخت هاي شهري و تسريع در انجام آن با رفع 
موانع و مشكلات پيش رو مي تواند مجريان طرح هاي شهري را در انجام 

امور مصمم سازد تا كارها با دقت پيش رود. 
به واق��ع با توجه ب��ه تخصص اعض��اي ش��ورا و ام��كان بهره گيري از 
پژوهش هاي شهري و ارتباط مستمر با مراكز علمي و كاربردي مي توان  
فعاليت هاي شهري را به سمت استانداردسازي پيش برد. گام برداشتن 
در زمينه استانداردسازي ش��هري در تمامي حوزه هاي آن از ترافيك 
گرفته تا شهرسازي مي تواند برنامه ريزي ها و تصميم گيري ها را نيز به 
سوي استانداردسازي سوق دهد. استفاده از روش هاي علمي و بومي در 
شهر تهران با توجه به پيچيدگي شهري اين ابرشهر مي تواند از سليقه اي 

عمل كردن جلوگيري كند و جلوي هدر رفت هزينه ها را بگيرد. 
به واقع در ش��رايط حاضر كه قيمت هر متر مربع زمين و فضاي شهري در 
پايتخت به صورت ميانگين حدود 10 ميليون تومان ارزش گذاري شده است، 
مي طلبد تا برنامه ريزي و تعيين چش��م انداز براي طراحي شهري با رويكرد 
انسان محور مورد توجه جدي قرار گيرد. نگرش  همه جانبه به مسائل شهر و 
توجه به پيوست اجتماعي در حوزه شهرسازي، فني، عمراني و حتي فرهنگي 
و اجتماعي مي تواند زمينه تعامل و مشاركت بخش هاي متولي شهري را نيز 
براي آباداني و پيش��رفت پايتخت وارد عرصه كارزار كند. ارتقاي كيفيت و 
استفاده از مواهب زندگي شهرنشيني حق مسلم شهروندان است و تك تك 
اعضاي شوراي ش��هر در قبال شهروندان مسئول هس��تند و اين امر محقق 
نمي ش��ود مگر آنكه همه فعاليت ها در حوزه ش��هري بر اساس برنامه ريزي 
دقيق و منظم طرح ريزي ش��ود. تغييرات در حال انج��ام در حوزه مديريت 
مناطق و ديگر بخش هاي شهرداري تهران و سخنان شهردار تهران مبني بر 
توجه ويژه به درون بدنه شهرداري مي طلبد تا اعضاي شورا نيز همگام با اين 
تغييرات برنامه هاي خود را با رويكرد جديدي به اجرا درآورند و با تقويت بعد 
نظارتي شوراي شهر، مديريت شهري و شهرداري را در انجام وظايف محوله 
ياري برسانند تا اثرگذاري فعاليت و انجام امور در شهر بيش از گذشته نمود 
پيدا كند. بر اين اساس، بازنگري در برنامه ريزي هاي شهري با توجه به اهداف 
راهبردي براي توسعه پايتخت مي تواند قدرت مانور و تصميم گيري را براي 
اعضاي شورا بيش از گذشته فراهم سازد تا بتوانند با تمركززدايي و تقويت 
ساختار هاي علمي، موانع شهري را كنار بزنند و با تعامل بيشتر با شهروندان 

در جهت توسعه و آباداني به سوي پيشرفت گام بردارند.

بيژن  سوراني

آخرين جزئيات بازگشت حجاج به كشور   
رئيس س�تاد مكه مكرم�ه گف�ت: آخري�ن گ�روه از كاروان هاي 
مدينه قب�ل ۱۱ آب�ان از ف�رودگاه جده به كش�ور ب�از مي گردند. 
به گزارش »جوان«، مس��عود مجردي، رئيس ستاد مكه مكرمه گفت: 
پس از ايام تشريق و با پايان يافتن مناسك حج، روند خروج حجاج ايراني 
از مكه مكرمه ادامه دارد و در حال حاضر 30 درصد حجاج كشورمان در 
اين شهر مقدس حضور دارند. وي افزود: عمليات بازگشت حجاج ايراني 
به ميهن اسلامي از 26 مهر ماه سال جاري آغاز شده و تا 18 آبان ادامه 
خواهد داشت. همچنين آخرين گروه از حجاج كاروان هاي مدينه قبل 
حاضر در مكه مكرمه روز ش��نبه 11 آبان ماه از فرودگاه جده به كشور 
باز خواهند گشت. مجردي ادامه داد: ستاد مركزي و ستادهاي فرعي 
چهارگانه مكه مكرمه تا آخرين لحظه حضور زائران در اين شهر مقدس 
فعال و در حال خدمات رساني به هموطنان و پيگير امورشان هستند. 

وي در خصوص س��وغات بردن آب زمزم به زائران توصيه كرد: زائران 
لازم است بطري هاي آب زمزم تهيه شده را همراه بارشان در هتل محل 
اقامت و زائراني كه با پروازهاي س��عودي ايرلاين به كشور باز خواهند 
گشت، لازم است آب زمزم تهيه شده را به قسمت بار فرودگاه تحويل 
دهند و از همراه بردن آنها به داخل هواپيما خ��ودداري كنند. رئيس 
ستاد مكه مكرمه اظهار داشت: حجاج ايراني كه با پروازهاي سعودي 
ايرلاين به كشور باز مي گردند، تنها مجاز به تحويل بارشان در قالب دو 
ساك متحدالشكل هستند كه قبلًا به آنها اعلام شده است و در صورت 
داش��تن بار اضافه به ازاي هر كيلو بار مبلغ 20 ريال س��عودي جريمه 
خواهند شد. همچنين زائران تنها مجاز به همراه بردن ساك دستي به 

وزن پنج كيلوگرم به داخل هواپيما هستند.  
---------------------------------------------------

قائم مقام سازمان اوقاف و امور خيريه خبر داد
انتشار اوراق وقفي براي نخستين بار 

قائم مقام سازمان اوقاف و امور خيريه 
گفت: انتشار اوراق مش�اركت و اوراق 
وقفي يكي از اولويت هاي سازمان اوقاف 
و امورخيريه بوده كه زمينه جديدي در 
وق�ف مش�اركتي ايجاد خواه�د كرد. 
به گزارش »جوان«، عبدالرضا عابد، قائم 
مقام س��ازمان اوقاف و امور خيريه اظهار 
داش��ت: مطابق بند 45 قانون بودجه سال 1392 كل كشور، به سازمان 
اوقاف و امور خيريه اجازه داده ش��ده به منظ��ور تأمين مالي طرح هاي 
انتفاعي و عام المنفعه در حوزه توسعه موقوفات و بقاع متبركه، با نظارت 
بانك مركزي نسبت به انتشار اوراق مشاركت و اوراق وقفي )اوراق بدون 
سود( تا سقف معين اقدام كنند، بر اين اساس سازمان اوقاف و امور خيريه 
با همكاري بنياد توسعه و عمران موقوفات در صدد انتشار اوراق مشاركت 
و اوراق وقفي برآمده است. قائم مقام سازمان اوقاف و امور خيريه افزود: 
انتشار اوراق مش��اركت و اوراق وقف اخيراً به عنوان يكي از اولويت هاي 
سازمان اوقاف و امور خيريه با محوريت معاونت هاي تخصصي اين سازمان 
و مراجع ذيصلاح مطرح ش��ده و اين موضوع زمينه جديدي است كه با 

همت دست اندركاران اميدواريم به نتايج خوبي برسد. 
---------------------------------------------------

قاليباف: انتقادات را مي پذيريم
 كارهايي كه طي ۸ سال انجام شد 
دو سر و گردن بالاتر از قبل بود

ش�هردار ته�ران گفت:انتق�ادات را 
مي پذيريم ام�ا هر فردي ك�ه منصف 
باش�د مي بين�د كاري ك�ه ط�ي اي�ن 
هش�ت س�ال انج�ام ش�د، دو س�ر و 
گ�ردن بالاتر از گذش�ته بوده اس�ت. 
به گزارش »ج��وان«، قاليباف در مراس��م 
تكريم و معارفه شهردار جديد منطقه 8 با 
اشاره به قرار گرفتن در آس��تانه ماه محرم، موضوع عاشورا و محرم و صفر 
را گنجينه هاي عظيم و تمام نشدني در احياي جوامع و همه محيط هاي 
انساني دانست. وي افزود: ما از فرهنگ عاشورا اين را فهميديم كه فرهنگي 
تمام نشدني اس��ت و بايد براي محيط كار، سازمان و هر مأموريتي كه در 
خدمت شهروندان عزيز هستيم از آن استفاده كنيم. محرم و صفر نيز ماه 
بزرگي است و شهرداري تهران به ويژه در حوزه هاي اجتماعي و فرهنگي 
بايد به اين موضوع توجه كامل داشته باشند. قاليباف اظهار كرد: اگر اين 
گونه عمل كنيم به فضل الهي و به كمك انديشمندان و علما همان طور 
كه در هشت سال گذشته به بركت خون شهدا و كمك همكاران توانستيم 
تحولي كالبدي و فرهنگي در ش��هر ايجاد كنيم، معتقديم در چهار سال 
آينده كار بزرگي پي��ش رو داريم كه ان ش��اءالله در آن نيز به خوبي پيش 
خواهيم رفت؛ مأموريتي را بايد دنبال كنيم كه وقتي كسي وارد اين شهر 
مي ش��ود بگويد مرام و اخلاق مردم تهران عوض شده است. بگويد مردم 
مهربان تر شده اند، پدر و مادر بهتر زندگي مي كنند، طلاق كاهش يافته، 
فرزندان به گرمي در خانواده زندگي مي كنند، جامعه احساس مسئوليت 
بيشتري مي كند. اين موضوعات و مأموريت را بايد از درون شهرداري آغاز 

كنيم و بعد به درون شهر منتقل كنيم.


